

الدرس - 11 أسره تبييل

أذكفاء	well-mannered	مهذب - ذكي
زوجات	intelligent cleaner / prune wife house wife	فرائش زوجة ربة المنزل
فرد (م)	to remain	تبقى
اسره اسرات (ع)	members	افراد
دور (م)	family	اسرة
شقق (ع)	floors	احوار
مطابخ (ع)	flat	شقة
	kitchen	مطبخ
	Principal	ناظر
اسابيع (ع)	week	اسبوع
مفتوحة (م)	close	مغلقة
	visit	زيارة
قريب (م)	relatives	اقرباء

مستويات (ع)	level	مستوى
سائح	tourists	سياح
بنادق (ع)	gun	بندقية
أجنبي (م)	foreigner	الأجانب

	at	
	at	
	place	مكان
	depart	يخرج
	at	
	sprint	رشق
	prevar	تخمين
	account	حساب
	beer	بيرة
	with	مع
	armature	تساقم
	thru	عبر
	violin	كمان
	tip	مغارة

This is Nabeel. ~~This~~ This is Zainab. Zainab is sister of Nabeel. Nabeel is a well-mannered & an intelligent boy. Zainab is a well-mannered & an intelligent girl.

This is Shakeel. He is the father of Nabeel & Zainab. Shakeel works in a small private office. Working in this small office are eight employees & cleaner/pune.

This is Jameela. She is mother of Nabeel & Zainab. She is wife of Shakeel. She is the housewife. She remains in the house. She cleans the house & cooks for the family. These are 4 members in the family.

Nabeel lives in a flat in a big building, in it are 3 floors. Ground floor & 1st floor & 2nd floor. Nabeel's ^{flat is} ~~store~~ in ground floor.

In this flat are ^{six} ~~seven~~ rooms: 3 rooms for sleeping, and room for guests & a room for welcoming & room for studies & room for eating/dining & two ~~bath~~ toilets & a big kitchen.

ترجمة أسرة نبيل
هذا نبيل - تلك زينب - زينب أخت نبيل - نبيل ولد مهذب وذكي - زينب بنت مهذبة وذكية

هذا شكيل - هو والد نبيل وزينب - يشتغل شكيل في مكتب خصوصي صغير - يعمل في هذا المكتب الصغير ثمانية موظفون و فراش -

هذه جميلة - هي والدة نبيل وزينب - هي زوجة شكيل - هي ربة المنزل - هي تبقى في البيت - هي تنظف البيت و تطبخ للأسرة - هؤلاء أربعة أفراد في الأسرة -

يسكن نبيل في شقة في عمارة كبيرة فيها ثلاثة أدوار - الدور الأرضي و الدور الأول و الدور الثاني - شقة نبيل الدور الأرضي

في هذه الشقة سبع غرف: ثلاث غرف للنوم و غرفة الضيوف و غرفة للإستقبال و غرفة للدراسة

Nabeel studies in a govt. school. There are 10 boys in Nabeel's class. Zainab also studies in this school. There are 9 girls in Zainab's class. There are 5 teachers in this school & principal.

This school is open for 6 days in the week & are:- Monday, Tuesday, Wednesday, Thursday, Friday and Saturday. The school remains closed on Sunday.

All the members of the family ^{remain} are busy from Monday till Saturday. Shakeel goes out with his family in Sunday to visit the relatives & the friends or to watch a film. This family is small & happy.

يدرس نبييل في مدرسة حكومية - هناك عشرة أولاد في صف نبييل - تدرس زينب أيضاً في هذه المدرسة - هناك تسع بنات في صف زينب -

تفتح هذه المدرسة لستة أيام في الأسبوع وهي - يوم الاثنين ، يوم الثلاثاء و يوم الأربعاء و يوم الخميس ، و اليوم الجمعة و يوم السبت - تبقى المدرسة مغلقة في يوم الأحد -

يبقى جميع أفراد الأسرة مشغولين من اليوم الاثنين حتى يوم السبت - تبقى يخرج تشكيل مع الأسرة في يوم الأحد لزيارة الأصدقاء و الأصدقاء ، أو لمشاهدة فلم - هذه أسرة صغيرة و سعيدة -

تمارين

- (1) أسئلة وأجوبة
 1. هل نبيل ولد مهندس و ذكيتي ؟
نعم، نبيل ولد مهندس و ذكيتي -
 2. ما اسم والد نبيل ؟
اسم والد نبيل شكيل -
 3. هل تشتغل والدته نبيل في المكتب ؟
لا، ما تشتغل والدته نبيل في المكتب في ربة المنزل
 4. أين تسكن أسرة نبيل ؟
تسكن أسرة نبيل في شقة في عمارة كبيرة -
 5. ماذا تفعل الأسرة في يوم الأحد ؟
يخرج الأسرة في يوم الأحد لزيارة الأقرباء و الأصدقاء، أو لمشاهدة فلم -

(2) املاء الفراغات

1. ~~يستغل~~ شكيل في مكتب حكومي صغير -
 2. ~~يسكن~~ نبيل في شقة في عمارة كبيرة -
 3. في هذه الشقة سبع غرف -
 4. تدرس أخت نبيل في مدرسة حكومية -
 5. والدته نبيل ربة المنزل
- (4) يوم الإثنين - أذهب مدرستي في اليوم الإثنين
يوم الثلاثاء - سعد ذهبنا إلى الحديقة يوم الثلاثاء
يوم الأربعاء - فاطمة اشترت الكرسي يوم الأربعاء
يوم الخميس - يونس لزيارة الأصدقاء يوم الخميس
يوم الجمعة - عباس يذهب إلى المسجد على يوم الجمعة
يوم السبت - يذهب سلمان مع عائلته إلى الحديقة
يوم السبت